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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 23 listopada 2022 r. 

 

Nr 10/VIII/2022 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 10/VIII/2022 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                           i Opieki Społecznej; 

Nr 10/VIII/2022 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 10/VIII/2022 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi; 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 23 listopada 2022 r. 

o godzinie 9:00, zakończyło o 10:00. W posiedzeniu brało udział 15 radnych. Lista obecności członków 

Komisji stanowi załącznik do protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta 

i Gminy Otmuchów Jan Woźniak, Sekretarz Artur Banasiak, Skarbnik Sebastian Salecki, Dyr. ZOS Wiesław 

Mazek, Kierownik Wydziału Podatków Olimpia Szołtysik-Talik. 
 

Porządek posiedzenia: 
 

1) Zaopiniowanie Informacji o realizacji zadań oświatowych w Gminie Otmuchów w 2022 r. 
 

2) Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Otmuchów z organizacjami pozarządowymi oraz 

z innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie w 2023 roku; 

2) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali użytkowych; 

3) powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej; 

4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość; 

5) wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

6) zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

7) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

8) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

9) sprawie zmiany Uchwały Nr XL/384/2022 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 28 września 2022 r. 

w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu  Państwa Powiatu Nyskiego. 
 

Ad 1.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację o realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Otmuchów w 2022 r. 
 

Radny Napora poprosił o udzielenie odpowiedzi na temat informacji zamieszczonej w tabeli nr 1 

w odniesieniu do tabel 6 i 12, czy to dane z konkretnego miesiąca, czy np. średnia i skąd taka liczba 

uczniów. Strona 3 – podane są trzy oddziały: LO, Technikum, Klasy branżowe – zajęcia dodatkowe – czy to 

dla jednego ucznia, czy jeden uczeń uczestniczy w kilku zajęciach – brak precyzji w opracowaniu. Strona 4 – 

do matury przystąpiło 52 uczniów, w liceum 28, w technikum 14. Przystąpiło więc 42 uczniów, a nie 52.  

Dyr. ZOS – różnica w liczbie uczniów wynika z danych na 30 września. Była prośba od Pana radnego 

o poszerzenie tych danych, m in. o oceny z zachowania. Liczba uczniów w czasie roku szkolnego się 

zmienia. Inna jest w czerwcu, inna na koniec roku. Informacje były zebrane od dyrektorów z poszczególnych 

szkół. Każdy uczeń w jakiejś szkole, brał udział w kilku zajęciach. Do egzaminu maturalnego przystąpiło 42 

uczniów, to oczywiście błąd pisarski – 28 w liceum i 14 w technikum to daje 42. Jeśli chodzi o ilość klas 

w technikum, to trzeba pamiętać, że teraz dopiero jest to 5 lenie technikum, po szkole podstawowej, 

wcześniej było 4 letnie po gimnazjum.  

Radny Burski podkreślił, że koszty utrzymania 1 ucznia są bardzo duże.  

Dyr. ZOS powiedział, że od wielu lat polityka rządu jest taka, że zmniejsza się koszty utrzymania. Udział 

państwa w finansowaniu szkół zmniejsza się. Realny wzrost subwencji to 0,2%. Subwencja oświatowa nie 

wystarcza nawet na pokrycie wydatków na wynagrodzenia nauczycieli. Kuratorium musi wyrazić zgodę na 

likwidację szkoły.  

Burmistrz dodał, że 2023 rok będzie rokiem specyficznym dla oświaty, 2 razy w ciągu roku wzrosną pace 

minimalne i wzrost płac dla nauczycieli między 7 – a 8%. Koszt utrzymania 1 ucznia dla gminy będzie 
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większy. Zajęcia pozalekcyjne, zastępstwa – to wszystko generuje koszty. Nikt nie pyta samorządów, skąd 

wezmą pieniądze na utrzymanie szkół. Subwencja oświatowa z roku na rok będzie niższa, a koszty wyższe.  

Radny Napora wnioski z tego, że i subwencji będzie mniej i uczniów również będzie mniej. Rozumiem, 

że musi być zgoda kuratorium, by szkołę zlikwidować. Radny zwrócił uwagę, że trudno będzie w grudniu 

uporać się ze wszystkimi problemami przy uchwalaniu budżetu na rok 2023.  

Dyr. ZOS dodał, że urodziło się 85 dzieci a to przełoży się na to, że za 7 lat trzeba będzie się zastanowić co 

dalej, bo będzie po 5 dzieci w jednej klasie.  

Radny Burski dodał, że gdy ósme klasy odejdą, to się okaże, że co druga klasa będzie pusta. 

Radna Stapor dodała, że rodzice powinni sami dopilnować, by nie posyłać dzieci do klas, gdzie jest pięcioro 

dzieci, ale do tych większych szkół, by dziecko miało możliwość się rozwijać i być z rówieśnikami.  

Radny Zięba zapytał, ile osób w wieku szkolnym uczęszcza do szkół w innych gminach. 

Dyr. ZOS odpowiedział, że są obszary południowe naszej gminy np. Kamienna Góra, czy Nadziejów, gdzie 

dzieci chodzą do szkoły w Kopernikach, a to już poza gminą Otmuchów, ale tez dzieci np. z Frydrychowa, 

czy ze Ściborza chodzą do szkół w naszej gminie.  

Burmistrz dodał, że są przydatki, że dzieci przedszkolne uczęszczają do przedszkoli w innych gminach. Tu 

prośba do wszystkich, by uświadamiać, że mamy miejsca w przedszkolach w naszej gminie i nie ma 

konieczności zawozić dzieci do przedszkoli w innych gminach.  

Radna Stąpor odpowiedziała, że najpewniej jest to związane z miejscem pracy rodziców, co potwierdził 

Burmistrz..  

Radny Wąsowicz zauważył, że nie ma dzieci w klasie siódmej w żadnej ze szkół, z wyjątkiem Szkoły 

Podstawowej nr 1, gdzie jest tych uczniów 17. Dodał, że w 2024 roku nie będzie w ogóle rekrutacji. Jeśli nie 

będzie rekrutacji dzieci z naszej gminy do szkół podstawowych, to nie będzie rekrutacji również w szkołach 

średnich.  

Dyr. ZOS dodał, że to będzie rok, w którym będzie luka - dzieci sześcioletnie były już w szkołach. Tu będzie 

zero naboru.  
 

Głosowanie: 

- Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 

 

Ad 2.  

1) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Otmuchów 

z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 roku; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

2) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali 

użytkowych; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 
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- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

3) Projekt uchwały w sprawie powołania Społecznej Komisji Mieszkaniowej; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

5) Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
 

Radny Napora zawnioskował, by przyjąć stawkę maksymalną 9,71 zł dla budynków pozostałych – pkt 2 

litera e projektu uchwały. Stawka obowiązująca w tej chwili to 8,68 zł. Uzasadniając podał, że różnica, która 

wynosi 0,53 grosze między stawką maksymalną, a proponowaną w projekcie uchwały, w sumie zwiększy 

dochody, które będą niezbędne w roku przyszłym.  

Burmistrz odpowiedział, że trzeba być realistą, ponieważ gro osób 75+, które płacą za komórki, stajenki, 

stodoły, nie będą miały z czego tego podatku zapłacić. Z reguły są to emeryci.  

Radny Napora dodał, że jest za tym, by trzymać się kwoty maksymalnej i wyjaśnił, że nie są to przecież 

wielkie obiekty, tylko małe, więc byłaby to kwota ok. 10 zł większa. 

Radny Łucki odpowiedział, że nie będzie stać ludzi, na zapłacenie tego podatku. Stodoły mają 

niejednokrotnie więcej niż 100 m2, przyjmując choćby ok. 10 zł razy 12 miesięcy.  

Burmistrz odpowiedział, że jego propozycja stawki proponowanej na 2023 r. na budynki pozostałe to 9,18 zł, 

ale decyzja należy do radnych Rady Miejskiej. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego Napory. 

Głosowanie nad przyjęciem proponowanej przez radnego Naporę stawki maksymalnej: 1 radny za (radny 

Napora), 13 radnych przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu (radny Łukasz Zięba). 

Przewodniczący stwierdził, że pozostaje stawka zaproponowana przez Burmistrza i zamieszczona 

w projekcie uchwały.  
 

Radny Zięba zapytał, jaki jest procent ściągalności. 

Kier. WO odpowiedziała, że jest to ok. 82%, w stosunku do założeń budżetowych. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 
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- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej 

w Otmuchowie z dnia 29 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 

2022 rok; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

7) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 

 

8) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 

 

9) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/384/2022 Rady Miejskiej w Otmuchowie 

z dnia 28 września 2022 r. w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa 

Powiatu Nyskiego. 
 

Burmistrz wyjaśnił, że zawsze był to Skarb Państwa reprezentowany przez Starostę. Notariusz jednak 

wykreślił te słowa przy sporządzaniu umowy ze względu na przepisy ustawy.   

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
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- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                         Anna Ludwa 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                          Zbigniew Górski 

 

 

4. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 


